
BRM-III.0012.4.12.2022

Protokół 51/VIII/2022
posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej 

z dnia 23 listopada 2022 roku

Posiedzenie  prowadziła  Przewodnicząca Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Monika
Kwiatkowska. W obradach Komisji  uczestniczyło 11. radnych zapewniając tym samym
wymagane kworum. 

Listy radnych obecnych na posiedzeniu stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do niniejsze-
go protokołu.

Więcej żadnych wniosków formalnych dotyczących zmian w porządku posiedzenia
Komisji nie zgłoszono.

Realizacja porządku posiedzenia: 

1.  Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2023 rok  (druk nr
1604-1).  
W związku z brakiem pytań radni Komisji przystąpili do składania wniosków do projektu
budżetu.
Komisja zwraca się o umieszczenie w projekcie budżetu na 2023 rok następujących
zadań wnioskowanych przez radnych komisji:

Wniosek radnego Roberta Derewendy:

1. Zwiększenie  dotacji  przedmiotowej  dla  Zarządu  Nieruchomości  Komunalnych
o kwotę 600 tys. zł, tj. do wysokości 1 600 tys. zł z przeznaczeniem jej na poprawę
infrastruktury osiedlowej w dzielnicy Tatary;  źródło finansowania: dział 700, rozdział
70005 (sprzedaż składników majątkowych).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 9 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Wnioski radnego Stanisława Brzozowskiego: 

2. Nowa nawierzchnia na ulicy Leszetyckiego - 200 000 zł. Źródło finansowania:  dział
700, rozdział 70005 (sprzedaż składników majątkowych) + 50 tys. zł z rezerwy celowej.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

3. Rozpoczęcie budowy ulicy Sławinek rozłożonej  na lata 2020-2025 w roku 2023 -
3 287 380 zł. Źródło finansowania: przesunięcie kwoty 3 287 380 zł z rozdz. 60016 (drogi
gminne) do rozdz. 60017 (drogi wewnętrzne).
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 10 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.

4. Wymiana nawierzchni ulicy Młodej Polski oraz zatok parkingowych na odcinku od
skrzyżowania z ul. Górską do skrzyżowania z ul. Tadeusza Szeligowskiego  Zadanie
wieloetapowe - 270 000 zł. Źródło finansowania: 220 tys. zł z działu 700 rozdział 70005
(sprzedaż składników majątkowych) + 50 tys. zł z rezerwy celowej.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Wnioski radnego Piotra Popiela: 

5. Budowa oświetlenia ul. Zemborzyckiej na odcinku od skrzyżowania z ul. Diamento-
wą do skrzyżowania z ul. Żeglarską przeznaczając na ten cel 500 tys. zł; źródło finan-
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sowania: rozdział 70005.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

6. Budowa boiska typu Streetball w dolinie rzeki Bystrzycy na wysokości os. Medalio-
nów  przeznaczając  na  ten  cel  70  tys.  zł; źródło  finansowania: rozdział  75818.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

7. Oświetlenie alejek od strony Mariny w okolicach Zalewu Zemborzyckiego przezna-
czając  na  ten  cel  kwotę  200  tys.  zł; źródło  finansowania: rozdział  70005.  
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

8. Modernizacja sygnalizacji świetlnej (wymiana sterownika) na skrzyżowaniu ulic: Ro-
mera i Diamentowej przeznaczając na ten cel 50 tys. zł; źródło finansowania: rozdział
92110.  
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 10 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

9. Zakup komputerów na potrzeby funkcjonowania Przedszkola nr 78 w Lublinie prze-
znaczając na ten cel 15 tys. zł; źródło finansowania: rozdział 92110. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

10.Budowa tablic informacyjnych w dolinie rzeki Bystrzycy i nad Zalewem Zemborzyc-
kim o charakterze edukacyjnym (np. zwierzęta, rośliny) przeznaczając na ten cel 20
tys. zł; źródło finansowania: rozdział 92110.  
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Wnioski radnego Leszka Daniewskiego:

11. Leczenie zabytkowego starodrzewu i rewitalizacja zieleni  cmentarnej na zabytko-
wym cmentarzu przy ul. Pszczelej w Zemborzycach - 30 tys. zł. Źródło finansowania:
w ramach rozdziału 90004 - utrzymanie zieleni w miastach i gminach.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

12.Remont chodnika wzdłuż ulicy Janowskiej do ulicy Żeglarskiej - kontynuacja zada-
nia rozpoczętego ze środków z rezerwy celowej dla Rady Dzielnicy Zemborzyce -
150 tys. zł.  Źródło finansowania: zwiększenie dochodów w rozdziale 70005 - sprzedaż
działek.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

13.Położenie nowej nawierzchni bitumicznej na ulicy Janowskiej - 600 tys. zł. Źródło fi-
nansowania: w ramach środków w rozdziale 60015. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

14.Położenie nowej nawierzchni bitumicznej na niewyremontowanym odcinku ulicy Że-
glarskiej  -  80  tys.  zł.  Źródło  finansowania:  w  ramach  środków  w  rozdziale  60015.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

15.Wykonanie oświetlenia ulicy Krężnickiej nad nowo budowanym chodnikiem, od ul.
Pasiecznej do ul. Marzanny - 300 tys. zł. Źródło finansowania: zwiększenie dochodów w
rozdziale 70005 - sprzedaż nieruchomości.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 10 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.

16.Oświetlenie ulicy Pasiecznej - 220 tys. zł. Źródło finansowania: zwiększenie dochodów
w rozdziale 70005 - sprzedaż nieruchomości.
Wniosek przyjęto w głosowaniu: 11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2023 rok, wraz
z wyżej  wymienionymi  wnioskami  w  głosowaniu  -  8  głosów  „za”,  1 „przeciw”,
2 „wstrzymujące się”. 
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2.  Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk nr
1605-1).
Pani Lucyna Sternik, Skarbnik Miasta Lublin, na prośbę radnego Piotra Popiela, potwier-
dziła, że zadanie - przebudowa ulicy Janowskiej jest zawarte w wieloletniej prognozie fi -
nansowej Miasta Lublin, w dziale 600, w rozdziale 60015 z zaplanowaną realizacją zada-
nia na lata 2024-2026. Radny Piotr Popiel sformułował wniosek do wieloletniej prognozy
finansowej: Przygotowanie dokumentacji projektowej przebudowy ulicy Janowskiej w ro-
ku 2023, przeznaczając na ten cel 400 tys. zł; źródło finansowania w ramach rozdziału
60015 - przebudowa ulicy Janowskiej, uzasadniając swój wniosek potrzebą opracowania
stosownej dokumentacji projektowej w roku 2023 w ramach kwoty podanej w wieloletniej
prognozie finansowej. Pan Stanisław Wydrych, zastępca dyrektora ds. Realizacji Inwesty-
cji w Zarządzie Dróg i Mostów w Lublinie poinformował, że nie jest możliwe zrealizowanie
dokumentacji projektowej i zlecenie wykonania w roku 2023, co najwyżej jest możliwe
rozpoczęcie zadania i zlecenie wykonania w roku 2023, ale część finansowa tego zada-
nia zadanie będzie realizowana od roku 2024. Pani Lucyna Sternik dodała, że to co za-
warte jest w wieloletniej prognozie finansowej, to jest strona finansowa zadania, czyli wy-
datkowanie środków i nic nie stoi na przeszkodzie, aby Zarząd Dróg i Mostów przygoto-
wał się wcześniej do realizacji tego zadania - zlecenie na przygotowanie dokumentacji
może być w roku 2023, ale należy prawidłowo ustalić harmonogram płatności.  Radny
Piotr Popiel, z uwagi na wypowiedzi pani Lucyny Sternik i pana Stanisława Wydrycha,
wycofał  powyższy  wniosek.  Przewodnicząca  Komisji  Monika  Kwiatkowska  przekazała
prowadzenie posiedzenia Komisji Wiceprzewodniczącemu Komisji Adamowi Osińskiemu.
W związku z brakiem dalszych pytań Komisja przystąpiła do głosowania nad projektem
uchwały.
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej miasta
Lublin, w głosowaniu - 7 głosów „za”, 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się”. 

3.  Sprawy wniesione.

W ramach spraw wniesionych, radni podjęli dyskusję na temat wyboru trybu inwestycji
drogowej - gwarancja wykonania i szybkość to były argumenty za remontem ulic, a solid-
ność wykonania wraz z rozwiązaniem spraw własnościowych to argumenty przemawiają-
ce za przebudową ulic. Również w ramach spraw wniesionych pan Józefowi Nowomiński,
Przewodniczącu Rady Dzielnicy Tatary podziękował radnym Komisji za jednomyślne, po-
zytywne przegłosowanie wniosku radnego Roberta Derewendy dotyczącego zwiększenia
dotacji przedmiotowej dla ZNK z przeznaczeniem jej na poprawę infrastruktury osiedlowej
w dzielnicy Tatary. Pan Stanisław Wydrych odpowiedział radnym, że końcowy termin wy-
konania nowego mostu na Żeglarskiej to kwiecień 2023 roku.

Na tym posiedzenie zakończono. Wiceprzewodniczący Komisji podziękował wszyst-
kim uczestnikom. Posiedzenie trwało od godz. 16.10 do godz. 16.50.

Protokołował Przewodnicząca Komisji

/-/ Włodzimierz Królikowski /-/ Monika Kwiatkowska
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